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1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Bericht van verhindering 

is ontvangen van mevrouw Nap en de heren Graaff, Hoefnagels en Ubaghs.  

De agenda wordt vastgesteld.  

 

2. Mededelingen  

Geen.  

 

3. Rondvraag  

Geen. 

 

4. Verslag Statencommissie Milieu, Mobiliteit en Economie 9 september 2013, 

agendapunt 7 

Het verslag wordt conform vastgesteld. 

 

5. Statenbrief Geurrapportage Van de Groep in Bunschoten 
De voorzitter deelt mede dat zich een inspreker heeft aangemeld, die hij vervolgens als eerste 

het woord geeft.  

 

De inspreektekst van de heer De Jongh, adviseur Van de Groep & Zn. B.V. Spakenburg, is als 

bijlage bij het verslag gevoegd. Kortheidshalve zij verwezen naar de inhoud. 

 

Nadat de voorzitter heeft vastgesteld dat de commissie geen vragen heeft, bedankt hij de heer 

de Jongh voor zijn komst en inbreng.  

Spreker stelt hierna de statenbrief inhoudelijk aan de orde.  

 

De heer El Yassini memoreert dat de Staten vandaag tijdens het werkbezoek hebben kunnen 

spreken met fa Van de Groep en de bewoners. Door de bewoners is een aantal vragen gesteld, 

waarop zij antwoord willen hebben.  

Op dit moment gaat het gerucht van explosiegevaar. Het is de VVD bekend dat de provinciale 

dienst Handhaving scherp toeziet. Aan GS wordt verzocht een pakket stukken samen te 
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stellen ten behoeve van de bewoners, waarin duidelijk staat wat de huidige status is op het 

gebied van veiligheid bij fa Van de Groep, zodat de zorgen van de bewoners op dat punt 

worden weggenomen.  

Bewoners hebben aangegeven dat zij niet weten wat de gezondheidsconsequenties kunnen 

zijn van de stankoverlast. Dit is voor de VVD ook niet duidelijk. Geïnformeerd wordt of de 

provincie dit ooit heeft laten onderzoeken.  

Uit het gesprek met de bewoners kwam het gevoel naar boven, dat zij informatie misten. De 

vraag is of de provincie de bewoners daarin tegemoet wil komen door hen in ieder geval te 

informeren over de inhoud van de procedure en wat er de komende tijd staat te gebeuren.  

 

De heer Meijer heeft tijdens het werkbezoek het signaal opgevangen dat voor de inwoners de 

grens is bereikt, dat ze een geloofwaardig handhavingsbeleid willen en niet allerlei 

procedurele kwesties die mogelijk heel lang gaan duren en over hun rug worden uitgevochten.   

Daarnaast leeft een aantal vragen, w.o. de vraag over de consequenties voor de gezondheid. 

Over de aanwezigheid van bv. propaan en ammoniak is weinig informatie gekregen. De SP 

acht het van belang dat dit snel in kaart wordt gebracht.  

Door de fa Van de Groep is een presentatie gegeven, waarin o.a. is gezegd dat het rapport van 

Witteveen + Bos zou worden herschreven omdat het niet klopte. Eveneens is aangegeven dat 

fa Van de Groep in november zelf een geuronderzoek zal doen, dat met de provincie wordt 

gedeeld, zodat partijen het daarover naar verwachting eens worden. Persoonlijk staat spreker 

daar huiverig tegenover. De provincie is de handhavende partij en moet in zijn visie zelf 

onafhankelijk vaststellen wat de situatie is. De SP staat op het standpunt dat dit zo snel 

mogelijk, i.c. in oktober, moet gebeuren.  

De SP heeft moeite met het feit dat de ondernemer steeds aangeeft dat het probleem wordt 

opgelost en in deze steeds nieuwe toezeggingen en beloften doet, maar zijn betoog eindigt met 

de uitspraak dat bewoners voorlopig wel zullen blijven klagen, omdat zij gewend zijn dat te 

doen. Ook heeft spreker begrepen dat de ondernemer zijn advocaat binnen handbereik houdt 

als de provincie handhavend gaat optreden.  

De SP is van mening dat deze punten serieus moeten worden genomen, maar bovenal moet de 

provincie daadkrachtig optreden op het moment dat objectief is vastgesteld dat het niet goed 

gaat.  

 

De heer Van Wikselaar betreurt het dat hij niet aanwezig kon zijn bij het werkbezoek.  

De SGP wijst erop dat in de vergunningsvoorwaarden 6.11.8 en 6.11.9 nog een heikel punt zit 

ter zake van de bereikbaarheid in geval van calamiteiten. De locatie schijnt in deze al enkele 

jaren niet te voldoen aan de voorwaarden. Er wordt wel gesteld dat er naar een passende 

oplossing wordt gezocht. Deze is voor zover de SGP bekend echter nog steeds niet 

voorhanden. Geïnformeerd wordt hoe lang de provincie bedrijfsvoering die afwijkt van de 

regelgeving kan toestaan.   

 

De heer IJssennagger heeft tijdens het werkbezoek begrepen dat een onderscheid moet 

worden gemaakt tussen de geuroverlast en eventuele verplaatsing. Het gaat nu over de geur; 

verplaatsing is een onderwerp voor later. Spreker had het gevoel, dat dit bij de behandeling in 

de vorige vergadering enigszins door elkaar liep.  

Spreker heeft uit de presentatie van fa Van de Groep begrepen dat het technisch onderzoek 

van Witteveen + Bos in feite is achterhaald, omdat er aanpassingen hebben plaatsgevonden. 

Het onderzoek zou derhalve qua meetresultaat over moeten worden gedaan. De PVV hoopt 

dat het resultaat van het onderzoek dat fa Van de Groep zelf gaat laten doen, ook gedragen 

kan worden door de provincie. De PVV pleit ervoor dat de provincie zoveel mogelijk 

meekijkt bij dat onderzoek, zodat de uitkomsten meetbaar en controleerbaar zijn en de 
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provincie in ieder geval op 1 november a.s. weet of de fa Van de Groep al dan niet aan de 

norm voldoet. De PVV voelt in deze overigens volledig mee met de inwoners, dat dit veel te 

laat wordt geacht.  

De PVV stelt vast dat het allemaal veel te lang heeft geduurd. Jaren geleden is de provincie 

daarmee in de visie van de PVV te lichtvaardig omgesprongen. De bewoners zijn aan een 

lijntje gehouden en hebben geen daadkrachtig optreden van de provincie gezien. In die zin 

heeft spreker het gevoel dat de commissie er open voor staat om in ieder geval een 

daadkrachtig optreden van GS te sanctioneren. Wat de PVV betreft gaat de provincie nu snel 

aan de gang. De vraag is hoe hard op 1 november a.s. objectief kan worden geconcludeerd of 

fa Van de Groep niet voldoet aan de normen.  

De woordvoerder van de PVV op dit onderwerp, de heer Ubaghs, is helaas verhinderd. Hij 

heeft verzocht namens de PVV de volgende vragen te stellen.  

- Hoe beoordelen GS de conclusie van Witteveen + Bos dat enerzijds wordt gesteld dat 

voldoende eenduidig is vastgesteld dat fa Van de Groep veroorzaker is van de 

geuroverlast en anderzijds dat fa Van de Groep de voornaamste vermoedelijke 

veroorzaker is van de geuroverlast. Het woord vermoedelijk zet in wezen alle 

uitspraken van eenduidig weer helemaal op de tocht. 

- Geïnformeerd wordt of de PVV goed heeft begrepen dat fase 2 van het onderzoek niet 

gaat plaatsvinden.  

- Geïnformeerd wordt of de PVV goed heeft begrepen dat de datum van handhaving 1 

november a.s. is.  

- De PVV heeft begrepen dat de handhaving inhoudt dat fa Van de Groep € 5 ton moet 

betalen indien niet aan de voorwaarden wordt voldaan. Geïnformeerd wordt welke 

procedure in werking wordt gezet, indien fa Van de Groep niet aan de normen blijft 

voldoen.   

- Geïnformeerd wordt of het mogelijk is dat fa Van de groep, ondanks dat er nog sprake 

is van geuroverlast, voldoet aan de harde eisen in de vergunning, en op grond daarvan 

met een claim richting de provincie kan komen.  

 

Mevrouw Bloemberg betreurt het dat zij niet aanwezig kon zijn bij het werkbezoek.   

Zij deelt mede dat de PvdD geen groot voorstander is van biogas. Het wordt meer gezien als 

een soort van green washing.  

De PvdD sluit zich aan bij eerder gestelde vragen over gezondheid en veiligheid. 

Geïnformeerd wordt wat er precies opnieuw moet worden onderzocht uit het onderzoek van 

Witteveen + Bos.  

Gevraagd wordt naar de stand van zaken met betrekking tot het plan van aanpak.  

De PvdD informeert tot slot of dit hele gebeuren consequenties heeft voor de 

vergunningverlening en de handhaving, de structuurvisie en vraagt wat de concrete 

aanpassingen zullen zijn.  

 

De heer E. de Vries merkt op dat de inwoners hedenmiddag zijn gehoord; zij waren al eerder 

gehoord. Het verhaal was, is en blijft duidelijk. De stankoverlast is onacceptabel. Daaraan 

moet wat worden gedaan.  

De PvdA is voorstander van biogas en wil derhalve graag dat dit soort projecten slagen. 

Zowel uit de stukken als tijdens het werkbezoek, is gebleken dat dit project niet op rolletjes 

loopt. De PvdA is van mening dat de fa Van de groep geen onwillig bedrijf is. Er worden 

steeds maatregelen getroffen om de stank tegen te gaan. Er is een overkapping gebouwd, er is 

sinds een week een actief koolfilter in werking en er wordt gebouwd aan drie chemische 

wassers. Afgewacht moet worden of het al dan niet werkt. 
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Spreker wil hiermee aangeven dat het niet zo zwart – wit is dat het bedrijf fout zit en de 

bewoners gelijk hebben of vice versa. De bewoners hebben gelijk want het stinkt en daar 

kunnen ze niet tegen; het bedrijf treft daartegen maatregelen en is daarmee in de visie van de 

PvdA vooralsnog van goede wil om het probleem op te lossen.  

De heer Meijer informeert of het betoog van de PvdA zo moet worden opgevat dat het fifty – 

fifty is en een en ander elkaar opheft.  

De heer E. de Vries antwoordt dat het verschil met de SP is, dat de PvdA niet in simpele 

oplossingen denkt.  

Spreker vervolgt dat feitelijk moet worden geconcludeerd. dat de installatie op de verkeerde 

plek staat. 

De PvdA vindt dat de overheid, in dit geval de provincie, de regels moet handhaven. De 

overheid moet zich daarbij zelf ook aan de wet houden qua termijnen. Het kan niet zo zijn dat 

de provincie zich, onder druk, niet aan de regels houdt. Dat zal direct door een rechter worden 

afgestraft. 

De provincie moet derhalve handhaven, maar is ook een bestuur dat moet besturen. Een sterk 

bestuur zou kunnen inhouden dat de provincie actief optreedt door met partijen om de tafel te 

gaan zitten om te trachten tot een echte oplossing te komen in deze zaak. 

De PvdA ziet niets in het ingaan van een juridisch traject. Dat kan voor niemand bevredigend 

zijn, ook niet voor de bewoners. De PvdA verwacht dat de bewoners veel valse hoop zullen 

putten uit allerlei juridische procedures en dwangmaatregelen. Het duurt lang en leidt in de 

visie van de PvdA uiteindelijk niet tot een oplossing. De eerste slag bij de rechter is door de 

provincie al verloren. Ter illustratie wijst spreker op de enorme juridische procedure ter zake 

van het asbestdebacle. Het lijkt de PvdA niet de weg die moet worden gevolgd.  

 

De heer Beks memoreert dat GroenLinks om allerlei redenen voorstander is van biogas. 

GroenLinks heeft begrepen dat het visafval, dat niet naar de biovergisting gaat, naar 

nertsenfarms gaat. Op grond daarvan kan het wat GroenLinks betreft beter naar de 

biovergasser gaan. 

In de visie van GroenLinks zou het derhalve mooi zijn indien de fa Van de Groep dit in 

Bunschoten-Spakenburg kan blijven doen, maar niet ten koste van bewoners. Daarvoor zal 

een oplossing moeten worden gevonden.  

Tijdens het werkbezoek is opnieuw met de bewoners gesproken. Daaruit komt een beeld naar 

voren dat de fa Van de Groep aangeeft dat het probleem onder controle is, terwijl de bewoners 

aangeven dat dit niet het geval is. De bewoners zijn ook zeer argwanend of die oplossing er 

echt komt. Dat blijft een verontrustende situatie.  

De fa Van de Groep geeft aan dat zij een eigen onderzoek gaat doen en ervan overtuigd is dat 

zij aan de normen gaat voldoen, omdat er nu doeltreffende, effectieve maatregelen zijn 

getroffen. GroenLinks hoopt dat dit het geval zal zijn. 

Geïnformeerd wordt wat de provincie doet als straks blijkt dat de fa Van de Groep aan de 

normen voldoet, maar de klachten blijven bestaan of als de fa Van de Groep niet aan de 

normen voldoet.   

De fa Van de Groep heeft aangegeven dat in 2011 al werd voldaan aan de normen. 

GroenLinks gaat er vanuit dat er toen ook een meting heeft plaatsgevonden, in het kader van 

de tweede vergunningverlening. Indien dat het geval is, is de vraag wat die normen inhouden.  

Als de stankoverlast met de nu getroffen maatregelen verdwijnt, hetgeen GroenLinks hoopt, 

vraagt spreker zich af waarom in het kader van het overleg tussen de provincie, de gemeente 

en de fa Van de Groep niet eerder is bereikt dat deze maatregelen werden getroffen.   
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De heer Smakman spreekt zijn waardering uit voor het werkbezoek. Hij was onder de indruk 

van de installatie en is van mening dat daarmee een goede bijdrage wordt geleverd aan de 

productie van duurzame energie in de provincie Utrecht. 

Er moet echter worden geconstateerd dat de fa Van de Groep het stankprobleem tot nu toe 

niet op een adequate manier heeft weten op te lossen. Door dit vier jaar lang op deze manier te 

laten voortbestaan, heeft het uiteindelijk een hele zware wissel getrokken op de relatie met de 

omgeving. D66 betreurt dit. De nu ontstane situatie had moeten worden voorkomen. Dat is 

niet gebeurd, waardoor nu terechtgekomen is in allerlei bestuurlijke- en juridische trajecten.  

D66 heeft er wel vertrouwen in dat de maatregel met actieve koolfilters en chemische wassers 

het geurprobleem uiteindelijk zal oplossen. Er wordt nu gesuggereerd dat het geurprobleem 

per 1 november a.s. is opgelost. D66 kan zich echter voorstellen dat zich in de eerste periode 

bv. inregelproblemen voordoen. Op grond daarvan, zou het goed zijn als de fa Van de Groep 

of de installateur duidelijk aangeeft wat van de installatie mag worden verwacht, zodat 

daarmee eventueel rekening kan worden gehouden in het kader van de handhaving. Daarnaast 

acht D66 het van belang dat hierover duidelijk wordt gecommuniceerd naar de bewoners.  

D66 heeft voorts begrepen dat de fa Van de Groep de capaciteit over ca 5 jaar wil uitbreiden. 

D66 juicht dat op zich toe, maar acht verplaatsing van het bedrijf naar de locatie die daarvoor 

nu al min of meer is bestemd, op dat moment in de rede liggen.  

 

De heer De Heer deelt mede dat de ChristenUnie een aantal vragen heeft naar aanleiding van 

het werkbezoek en de discussies die in de afgelopen weken zijn gevoerd.  

1. In het rapport van Witteveen + Bos staat een aantal aanbevelingen. Geïnformeerd 

wordt wat de provincie doet met de aanbevelingen die niet door de fa Van de Groep 

zijn overgenomen. 

2. De ChristenUnie heeft begrepen dat de fa Van de Groep een onafhankelijk bureau 

inschakelt om vast te stellen of de nieuwe geurbehandelingsinstallatie werkt. De vraag 

is of de provincie dat samen met de fa Van de Groep gaat doen of een eigen onderzoek 

instelt. Op een of andere manier zal de provincie objectief moeten vaststellen of de 

nieuwe installatie al dan niet werkt en of de geurklachten al dan niet afnemen.  

3. De bewoners hebben veel over de veiligheid gezegd. Op grond van de WOB, heeft een 

bewoner van Bunschoten alle rapportages van de afgelopen jaren opgevraagd. Daaruit 

blijkt dat er voor wat betreft het voldoen aan de veiligheidsvoorschriften het een en 

ander haperde. De laatste rapportages zijn alweer achterhaald, omdat de ChristenUnie 

tijdens het werkbezoek heeft begrepen dat er inmiddels aanpassingen zijn gedaan die 

nog niet in de rapportage staan. 

Geïnformeerd wordt wat de provincie heeft gedaan op het gebied van veiligheid en of 

het niet goed is daarover intensief met de bewoners te communiceren. Er is heel veel 

onwetendheid op dat vlak. 

4. Er is een duidelijk overzicht verstrekt over wat allemaal door de provincie is gedaan. 

Voor de lange termijnoplossing is het in de visie van de ChristenUnie van belang dat 

er snelle besluitvorming komt over het al dan niet verplaatsen van het bedrijf in de 

toekomst. Als de provincie niet wil meewerken aan een Taskforce, is de vraag hoe de 

provincie ervoor gaat zorgen dat er op tijd knopen worden doorgehakt.  

5. In het kader van het officiële handhavingtraject, wordt geïnformeerd hoe de provincie 

met de fa Van de Groep gaat communiceren in de komende weken. Het lijkt de 

ChristenUnie niet goed als de overheid en een bedrijf alleen in de rechtszaal met 

elkaar communiceren over voorschriften en dwangsommen.  

6. Er zijn veel misverstanden bij de bewoners. Er is ook gebrek aan kennis als het gaat 

over veiligheid. Geïnformeerd wordt of de provincie de inspanning op het gebied van 

communicatie nog gaat intensiveren de komende weken. Het lijkt de ChristenUnie 
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goed om dat heel zorgvuldig te doen. De fa Van de Groep levert een belangrijke 

bijdrage op het gebied van duurzame energiebronnen. Er wordt heel erg lokaal afval 

verwerkt, dat ook weer lokaal wordt gebruikt. Het bedrijf pioniert op dat vlak en de 

ChristenUnie staat op het standpunt dat het nodig is om het bedrijf ook de ruimte te 

geven om te experimenteren en te pionieren. Anderzijds mag het niet zo zijn dat 

zoveel bewoners daarvan hinder ondervinden; daaraan moet een eind worden gemaakt. 

De ChristenUnie stelt voorgaande vragen omdat zij van mening is dat de goede balans moet 

worden gevonden tussen de belangen van het bedrijf en die van de inwoners.   

 

Mevrouw Hoek spreekt haar waardering uit voor het werkbezoek.   

50PLUS sluit zich aan bij de opmerking van de ChristenUnie over de communicatie richting 

de bewoners. Wellicht is een suggestie dat de provincie en de fa Van de Groep de bewoners 

via een vaste rubriek in het huis-aan-huisblad informeren over de voortgang.  Met het huis-

aan-huisblad wordt iedereen bereikt.  

Vervolgens vestigt spreekster de aandacht op de gezondheid. De klachten zijn begonnen toen 

de fa Van de Groep startte met een andere manier van werken. Naast misselijkheid klagen 

bewoners o.a. over hoofdpijn en oog- en huidirritatie. Wellicht is het een idee de huisartsen 

om een rapportage te vragen, zodat kennis kan worden genomen van de klachten, de 

medicijnen die daartegen worden gegeven en wat de resultaten zijn.   

De uitstoot veroorzaakt de geuroverlast, maar bevat meer deeltjes. De vraag is derhalve of 

met het verdwijnen van de geuroverlast alle klachten verdwijnen. Op grond hiervan, dringt 

50PLUS aan op een analyse van de samenstelling van de uitstoot van de fa Van de Groep en 

te onderzoeken of er wellicht sprake is van een chemische reactie met uitstoot van andere 

bedrijven.  

Tot slot informeert spreekster hoe ver de provincie wil gaan, ook in de zin van financiële 

middelen, om mee te werken aan uitplaatsing van het bedrijf, als het probleem wel volgens de 

normen, maar niet in de beleving wordt opgelost.  

 

Gedeputeerde De Vries hecht er in de eerste plaats aan alle insprekers, ook in de vergadering 

van 9 september jl., te bedanken voor hun komst en inbreng. Zoals bekend, kon hij helaas niet 

bij die vergadering aanwezig zijn, wegens ziekte.  

Naar aanleiding van hetgeen naar voren is gebracht, haalt spreker de volgende hoofdlijnen 

eruit. 

1. Veiligheid 

2. Gezondheidonderzoek 

3. Status van het rapport van Witteveen + Bos 

4. Onderzoek door de fa Van de Groep en onderzoek door de provincie 

5. Communicatie 

6. Overige vragen  

 

Veiligheid 

In de eerste plaats wordt opgemerkt dat ter zake van de fa Van de Groep verschillende 

overheden verantwoordelijk zijn op verschillende onderdelen. De veiligheid valt onder de 

verantwoordelijkheid van de Veiligheidsregio Utrecht (VRU). De VRU heeft een 

kwantitatieve risicoanalyse (QRA) gedaan. Spreker citeert daaruit de volgende conclusies: 

-  aan de geldende normen uit het Besluit Externe Veiligheid Inrichtingen wordt voldaan;  

-  in het QRA, onder vervolgeffecten, wordt ook toegelicht waarom een calamiteit bij de 

biogas- of propaaninstallatie geen effecten zal hebben op de ammoniakinstallatie; 
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-  dit QRA heeft de VRU laten beoordelen door een externe deskundige. Deze 

beoordeling is als bijlage bij de vergunning gevoegd. Op basis van deze beoordeling 

en met instemming van de VRU, is ingestemd met de conclusies van de VRU;  

-  tijdens een aantal handhavingbezoeken is ingegaan op het aspect brandveiligheid. 

Hierbij is samengewerkt met de VRU; 

- de propaantank en de ammoniakinstallatie zijn goed en veilig functionerend  

 gecontroleerd goed bevonden door de externe deskundige. 

Desgewenst kan spreker de commissie deze conclusies op schrift doen toekomen.  

Er is een tweede ingang nodig in geval van calamiteiten. Het klopt dat deze tweede ingang 

nog niet is gerealiseerd. Dat proces is inmiddels echter in gang. De provincie is in deze wel 

voor een belangrijk deel afhankelijk van de gemeente, omdat die moet meewerken aan de 

ontsluiting op een weg. De provincie zit hier bovenop en is daarover met de gemeente in 

gesprek.  

De heer Van Wikselaar informeert hoe het mogelijk is dat de provincie een vergunning heeft 

afgegeven, terwijl niet aan het vaste voorschrift van een tweede ingang werd voldaan en 

geconstateerd was dat er sprake was van zwakke plekken in de WKK.   

Gedeputeerde De Vries antwoordt dat de vergunning is afgegeven onder voorwaarden. Dat 

biedt het bedrijf de gelegenheid om alsnog te voldoen aan alle voorwaarden. Het is mogelijk 

dat bv. een tweede ingang nog in procedure is op het moment dat de vergunning wordt 

afgegeven. 

Desgevraagd door heer Van Wikselaar, antwoordt spreker dat hiervoor termijnen staan. Hij 

zal deze nagaan en dit terugkoppelen via het verslag.  

De heer Van Wikselaar geeft aan dat hij dit met name vraagt omdat hij in de stukken controles 

tegenkomt waarin inmiddels al twee jaar staat dat nog niet aan de voorwaarden wordt voldaan 

en er een plan van aanpak zal komen. De SGP wil, in het kader van de procedure, beoordelen 

of de provincie in deze te coulant optreedt, dan wel daarvoor geen andere mogelijkheden 

heeft. 

Gedeputeerde De Vries geeft in deze mee dat er afwegingen worden gemaakt; in een 

vergunning weegt het een zwaarder dan het ander. Zoals toegezegd, komt spreker nader in het 

verslag terug op de termijn en hoe die procedure op dit moment loopt.   

 

Gezondheidsonderzoek 

Een gezondheidsonderzoek door de GGD dient te worden aangevraagd door de gemeente. De 

provincie heeft de GGD wel gevraagd wat uit een dergelijk onderzoek zou kunnen komen, om 

te beoordelen of een gezondheidsonderzoek zinnig zou zijn. De GGD gaf aan niet te 

verwachten dat de gezondheidsklachten direct zouden kunnen worden teruggevoerd op de 

micro-organismen van de biogascentrale. Er zijn wel indirecte gezondheidsklachten te 

benoemen die veroorzaakt worden door de stank (slaapgebrek, ergernis).  

De GGD is van mening dat de provincie deze indirecte gezondheidsklachten via de 

Handhaving moet zien terug te dringen. Daaraan wordt al gehoor gegeven via het thans 

ingezette strikte handhavingtraject.  

 

Status rapport Witteveen + Bos 

Het rapport Witteveen + Bos is niet herschreven. Door Witteveen + Bos is onderzocht waar 

de stank vandaan komt en of de stank de in de vergunning opgenomen geurnorm overschrijdt. 

Het rapport is opgeleverd, maar zonder conclusies. De provincie heeft om die conclusies 

verzocht. Dat is de aanvulling waaraan steeds wordt gerefereerd. In de aanvulling staat dat 

onomstotelijk kan worden vastgesteld dat de geuroverlast afkomstig is van de fa Van de 

Groep en dat de geurnorm wordt overschreden. Dat biedt de provincie het handvat om 

handhavend te kunnen optreden. 
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Desgevraagd door de heer E. de Vries, antwoordt spreker dat het niet normaal is dat de 

provincie een rapport ontvangt zonder conclusies. Aan Witteveen + Bos is de opdracht 

verstrekt aan te tonen door wie de stank wordt veroorzaakt en daarbij te bekijken of de 

geurnorm wordt overschreden. Die opdracht was met het ontbreken van de conclusies niet 

volledig uitgevoerd op grond waarvan GS daarom hebben verzocht.  

De heer El Yassini merkt op dat tijdens de presentatie door de fa Van de Groep werd 

aangegeven, dat de conclusie van het rapport Witteveen + Bos was herschreven.  

Gedeputeerde De Vries merkt op dat dit niet het geval is en dat het is gegaan zoals hierboven 

beschreven.   

Met betrekking tot de opmerking dat de fa Van de Groep een aantal aanbevelingen van 

Witteveen + Bos niet heeft overgenomen, licht spreker toe dat in de vergunning een 

doelvoorschrift is aangegeven. Dat houdt in dat de fa Van de Groep een doel meekrijgt, 

waaraan moet worden voldaan, bv. de geurnorm. Hoe de fa van de Groep daaraan invulling 

geeft, is de verantwoordelijkheid van het bedrijf zelf.    

De heer IJssennagger informeert hoe dat doel is geformuleerd.  

Gedeputeerde De Vries antwoordt dat de fa Van de Groep op een bepaalde hoogte is 

gehouden aan een bepaalde odor unit; de provincie kan daarop toetsen.  

 

Onderzoek door de fa Van de Groep en onderzoek door de provincie 

De provincie zal het onderzoek door de fa Van de Groep controleren. Daarna zal de provincie 

zelf een onderzoek doen om vast te stellen of de fa Van de Groep, na doorvoering van de 

verbeteringen in de bedrijfsvoering, voldoet aan de geuremissienorm. 

Desgevraagd door de heer Meijer, antwoordt spreker dat het eigen emissieonderzoek 

plaatsvindt na de deadline van 1 november a.s. Op basis daarvan kan eventueel de last onder 

dwangsom worden opgelegd.  

Naar aanleiding van desbetreffende vragen van de heren E. de Vries, De Heer en 

Ijssennagger, licht spreker toe dat het emissieonderzoek niet eerder dan 1 november a.s. kan 

worden gedaan, omdat afgewacht moet worden of tegen het opleggen van de last onder 

dwangsom zienswijzen worden ingediend of een voorziening bij de rechter wordt  

aangevraagd.     

Het emissieonderzoek kan sneller dan het vorige onderzoek en kan onafhankelijk van de 

windrichting worden gedaan. Bij het vorige onderzoek wilde de provincie onomstotelijk 

vaststellen om welk bedrijf op het bedrijventerrein het ging. Nu dat bekend is kan voor de 

meting heel gericht worden gefocust op de fa Van de Groep.  

Desgevraagd door de heer Fastl, antwoordt spreker dat de provincie het in deze situatie 

gewenst acht dat het onderzoek door de fa Van de Groep door de provincie wordt 

gecontroleerd en de provincie daarna een eigen emissieonderzoek doet.  

De heer Fastl informeert wat er gebeurt als de twee onderzoeken conflicterende uitkomsten 

tonen.  

Gedeputeerde De Vries antwoordt dit niet te weten. Het gaat erom dat de provincie een 

onafhankelijk onderzoek uitvoert en zij op basis daarvan kan vaststellen of zij al dan niet 

handhavend moet optreden.  

De heer Fastl acht het van belang dat richting inwoners wel een termijn wordt genoemd 

wanneer dit duidelijk is, omdat tijdens het werkbezoek richting de inwoners de indruk is 

gewekt dat de provincie een en ander voor 1 november a.s. helder zou hebben. 

Gedeputeerde De Vries memoreert in het woordvoerderoverleg reeds te hebben aangegeven, 

dat met handhaving zorgvuldig moet worden omgegaan. De provincie moet de wettelijke 

stappen doorlopen om te voorkomen dat zij steeds bij de rechter in het ongelijk wordt gesteld. 

Daar hebben ook de inwoners van Bunschoten niets aan.   
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De heer El Yassini merkt op dat tijdens het werkbezoek uit het gesprek met de inwoners is 

gebleken dat veel inwoners boos zijn en het voor hen genoeg is. Hij heeft echter de indruk dat 

wel duidelijk is overgekomen dat 1 november a.s. moet worden afgewacht en dat de provincie 

pas daarna vervolgstappen kan zetten, als er nog steeds sprake is van stankoverlast.  

De heer Meijer merkt op dat de waarneming van de VVD verschilt van die van de SP. De 

VVD heeft daar bepleit de provincie het vertrouwen te geven, omdat het beter goed kan 

worden gedaan dan dat de provincie wordt teruggefloten. De SP onderschrijft dat in grote 

lijnen. Daar staat echter de absolute noodzaak tegenover om deze situatie niet te laten 

voorduren. Indien spreker alles op een rijtje zet, vreest hij dat dit nog een maandenlange 

kwestie gaat worden. Hij komt hierop nader terug in tweede termijn. 

De heer El Yassini hecht eraan te benadrukken dat de statenleden hier zitten als 

volksvertegenwoordigers om de belangen van de inwoners van de provincie Utrecht te 

behartigen. Van belang is dat die volksvertegenwoordiging een goede werk-, woon- en 

leefomgeving creëert voor de inwoners van de provincie Utrecht. Het gaat de VVD erom dat 

de voorliggende situatie wordt opgelost, waarbij wordt gehecht aan een goede en 

genuanceerde behandeling. Met uitspraken, dat de provincie het bedrijf moet sluiten, wekt de 

SP verwachtingen die niet kunnen worden waargemaakt.  

De heer Meijer merkt op dat hij ook voorstaat als volksvertegenwoordiger namens de SP de 

belangen van zijn achterban te dienen.     

Desgevraagd door de heer Fastl, licht de heer Van der Pluijm, afdeling Vergunningverlening 

& Handhaving, toe dat de odor units worden gerelateerd aan de hedonische waarde die een 

bepaalde graad geeft aan hoe vervelend een geur wordt ervaren. In dit geval is een bepaalde 

waarde toegekend aan de typerende geur bij de fa Van de Groep. Dat is vervolgens 

omgerekend naar odor units die nog als acceptabel kunnen worden aangemerkt.  

Gedeputeerde De Vries voegt hieraan voor de duidelijkheid toe, dat het is gebaseerd op de 

Nederlandse emissierichtlijn.   

 

Communicatie 

Door meerdere sprekers is uitgesproken dat de communicatie een punt van zorg is, zowel 

richting het bedrijf als richting de inwoners. Spreker memoreert dat de provincie periodiek 

een nieuwsbrief uitgeeft, waarin steeds de laatste stand van zaken wordt gemeld over de wijze 

waarop de provincie in dit traject opereert en wat er allemaal is gebeurd. In de laatste 

nieuwsbrief is eveneens een stuk opgenomen van de fa Van de Groep zelf. Op deze wijze 

tracht de provincie iedereen tot zijn recht te laten komen en de informatie te delen. Spreker 

acht de nieuwsbrief een effectief instrument. De meeste betrokken inwoners van Bunschoten 

hebben toegang tot de nieuwsbrief. Bovendien heeft zijn perswoordvoerder, Marlies Verhoef, 

ook direct contact met bewoners met klachten. Op grond van het vorenstaande is hij geen 

voorstander over dit proces te rapporteren via het huis-aan-huisblad.  

Met betrekking tot de communicatie richting de fa Van de Groep, merkt spreker op, dat de 

provincie contact heeft met het bedrijf in de rol van vergunningverlener en handhaver. 

Bekeken wordt welke stappen het bedrijf neemt, de provincie controleert. De provincie is er 

alles aan gelegen, dat het bedrijf gaat functioneren binnen de vergunning. Indien de provincie 

daaraan kan meewerken en het bedrijf daarbij kan ondersteunen gebeurt dat. De verhouding 

met fa Van de Groep is goed.   

De heer E. de Vries merkt op dat de PvdA vreest dat de verhouding zal verslechteren als de 

provincie de oplossing alleen via de juridische weg zoekt. Geïnformeerd wordt hoe de 

provincie, los van de juridische weg, positief en constructief kan meedenken met het bedrijf, 

de gemeente en wellicht ook de bewoners.   

Gedeputeerde De Vries antwoordt, dat het via het handhavingtraject loopt. Dat is de wijze 

waarop de provincie al vele jaren met de fa Van de Groep en overigens ieder bedrijf met een 
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milieuvergunning samenwerkt. De weg via de handhaving is een heldere lijn en in zijn visie 

ook de enige juiste weg om hier met elkaar uit te komen.  

Desgevraagd door de heer Meijer, onderschrijft de heer E. de Vries  dat er moet worden 

gehandhaafd. Indien wettelijke regels worden overtreden, moet de overheid handhaven. 

Daarbij zal de overheid zich bij uitstek aan de regels moeten houden.  

Spreker betoogt dat een juridische strijd dit probleem niet gaat oplossen. De bewoners van 

Bunschoten hebben daar niets aan. Er moet derhalve iets bovenop gebeuren. Op grond 

daarvan pleit de PvdA voor het positief en constructief meedenken door de provincie.   

Volgens de heer Meijer kan in deze tussen twee lijnen worden gekozen. Of wel GS nemen 

actie om het probleem op te lossen, of wel er ontstaat een lang juridisch traject. Daarover zal 

in zijn visie in de tweede termijn moeten worden gesproken.  

Gedeputeerde De Vries merkt op dat de problematiek in Bunschoten-Spakenburg dusdanig is, 

dat de provincie wil kunnen optreden via de handhavende lijn; zij denkt daarmee het beste 

resultaat te kunnen bereiken voor de inwoners in de zin dat het stankprobleem definitief wordt 

opgelost. Spreker staat op het standpunt dat dit de lijn is die een overheid moet volgen en dit 

ook de lijn is die de provincie Utrecht wil volgen.   

 

Overige vragen 

De datum van 1 november a.s. is als deadline getrokken, mede in het kader van de last onder 

dwangsom. Dat is het moment dat de provincie verder gaat acteren.  

Sluiting van het bedrijf kan uiteindelijk een consequentie zijn als blijkt dat het bedrijf echt 

niet kan voldoen aan de voorschriften.  

Waarom niet eerder maatregelen zijn getroffen, heeft te maken met het feit dat sprake is van 

een nieuwe installaties en nieuwe technieken. Dat heeft tijd nodig. De provincie heeft die 

ruimte geboden, maar nu is het moment aangebroken dat de techniek moet voldoen aan de 

afgegeven vergunning en daarmee aan de geurnorm.  

Met betrekking tot de vraag of de provincie gaat meewerken aan de uitplaatsing van het 

bedrijf, verwijst spreker naar zijn memo. Daarin is aangegeven, dat de provincie haar 

huiswerk in deze heeft gedaan. Al een aantal jaren wordt door de provincie meegedacht over 

de kansen en mogelijkheden. Spreker acht het niet de taak van de provincie om dit bedrijf uit 

te plaatsen. Als het bedrijf over vijf jaar wil groeien en dat kan niet op de huidige plek, dan 

zal het bedrijf naar een andere locatie moeten zoeken. De provincie heeft meegedacht over 

een eventuele locatie, het bedrijf zal daarover aan de slag moeten met de gemeente; de 

provincie is altijd bereid om mee te denken, ook vanuit het vergunningverleningstraject.  

Naar aanleiding van een desbetreffende opmerking van de heer E. deVries, licht spreker het 

doel van het Fonds Uitplaatsing Hinderlijke Bedrijven toe. Dit Fonds is gekoppeld aan het 

kader Woningbouw en Binnenstedelijke Ontwikkeling. Met het Fonds worden hinderlijke 

bedrijven uitgeplaatst, waarna op die locatie woningbouw kan plaatsvinden.  

Hij denkt niet dat de gemeente Bunschoten op de huidige locatie van de fa Van de Groep 

woningen wil bouwen.   

De heer De Heer merkt op dat in de Structuurvisie van de gemeente Bunschoten woningbouw 

op het bedrijventerrein, i.c. de locatie van de fa Van de Groep, mogelijk is. Het zou derhalve 

in die categorie kunnen vallen.   

Gedeputeerde De Vries geeft aan die conclusie nog niet te hebben getrokken.  

De heer Smakman memoreert zijn opmerking dat de kans aanwezig is dat het geurprobleem, 

vanwege het inregelen van de installatie, niet direct verdwijnt en er derhalve wellicht rekening 

mee moet worden gehouden dat het geurprobleem wat langer blijft bestaan dan een ieder zou 

willen. De vraag is hoe de provincie daarmee omgaat, in het kader van het handhavingtraject 

en de communicatie richting de burgers. 
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Spreker acht het van belang van tevoren te weten hoe groot de kans is dat het probleem 

binnen een maand is opgelost of dat er rekening moet worden gehouden met een langere 

periode.  

Gedeputeerde De Vries merkt op dat voor de provincie 1 november a.s. de deadline is. Dat 

laat onverlet dat de termijn op grond van juridische procedures kan worden opgerekt,  omdat 

dit door de rechter wordt opgelegd.   

Desgevraagd door de heer El Yassini bevestigt spreker dat de bewoners daarover direct via de 

nieuwsbrief zullen worden geïnformeerd.  

 

De voorzitter geeft de commissie in tweede termijn het woord.  

 

Mevrouw Hoek informeert of bekend is of de fa Van de Groep zelf iets doet aan 

communicatie richting de bewoners. Indien dit niet gebeurt, kan spreekster zich voorstellen 

dat het bedrijf zelf het initiatief neemt om de bewoners met een zekere regelmaat te voorzien 

van een nieuwsbrief over de maatregelen die worden getroffen en wat de verwachtingen 

daarvan zijn.   

Op dit moment gaat de discussie met name over de vraag hoe wordt opgetreden als het de fa 

Van de Groep niet lukt om het probleem op te lossen. Zij heeft tijdens het werkbezoek 

duidelijk de indruk gekregen, dat de fa Van de Groep hard werkt aan een definitieve oplossing 

van het probleem. Zij hecht eraan dat ook in deze discussie naar voren te brengen.  

 

Het verheugt de heer De Heer dat de provincie naast de fa Van de Groep een eigen 

geuronderzoek gaat doen. Hij hoopt dat uit de twee onderzoeken dezelfde resultaten komen.  

Veiligheid is de verantwoordelijkheid van de VRU. De provincie is echter bevoegd gezag. 

Dat betekent dat alle stukken op welk onderdeel dan ook op het provinciehuis aanwezig 

moeten zijn. Hij heeft begrepen dat als een bewoner, op grond van de WOB, stukken tracht te 

achterhalen, deze niet allemaal door de provincie worden verstrekt. Geïnformeerd wordt hoe 

dat precies zit.  

Spreker heeft begrepen dat het bestemmingsplan intussen is gewijzigd om woningbouw op 

het bedrijventerrein, i.c. de locatie van de fa Van de Groep, mogelijk te maken. Dat betekent 

dat de uitplaatsing van hinderlijke bedrijven dichtbij komt en het derhalve zaak is daarover 

met de gemeente en het bedrijf te praten. De ChristenUnie dringt erop aan dat het College op 

korte termijn met de gemeente en het bedrijf gaat praten over de lange termijn visie.   

Tot slot hecht spreker eraan te onderstrepen dat aan de communicatie nooit genoeg aandacht 

kan worden besteed. De ChristenUnie acht het niet gewenst dat de communicatie met het 

bedrijf alleen plaatsvindt in de rechtbank en in het kader van de handhavingprocedure. Het is 

goed elkaar ook daarbuiten te treffen, omdat in de afgelopen tijd is gebleken dat die 

communicatie snel mis gaat.  

Met betrekking tot de communicatie richting de bewoners, merkt spreker op dat er nu 

gemiddeld eens in de drie maanden een nieuwsbrief verschijnt. De ChristenUnie pleit in de 

komende weken voor een wekelijkse nieuwsbrief.  

 

De heer Smakman deelt mede dat D66 de behoefte van GS, om vooral via het 

handhavingspoor te opereren, ondersteunt. D66 pleit er wel voor in gesprek te blijven met 

zowel de fa Van de Groep als de bewoners.  

 

De heer Beks onderschrijft dat de weg van de handhaving moet worden bewandeld. Bekend is 

dat dit een hele ambtelijke weg is. Aangegeven wordt dat sprake is van een bijzondere 

situatie. De provincie verleent een vergunning voor iets waarmee zij nog niet eerder te maken 

heeft gehad, i.c. dat nieuw is, dat veel onzekerheid met zich meebrengt en waar grote 
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belangen in het spel zijn; niet alleen het belang van de bewoners, maar ook het belang van het 

bedrijf zelf en de provincie om hiervan een succes te maken. 

Op grond van het vorenstaande, is GroenLinks van mening dat een handhavingsbeleid niet 

voldoende is, zeker indien in ogenschouw wordt genomen dat al vier jaar duidelijk is dat er 

een probleem is. GroenLinks sluit zich derhalve aan bij vorige sprekers die ervoor pleiten 

meer te doen op de toekomst gericht, door met partijen om de tafel te gaan zitten om te kijken 

hoe dit probleem wordt opgelost.   

De deadline is 1 november a.s., terwijl de provincie zelf pas na 1 november a.s. een 

emissieonderzoek gaat doen. Geïnformeerd wordt hoe de provincie dan op 1 november a.s. 

kan bepalen of een actief handhavingbeleid moet worden gevoerd. 

 

De heer E. de Vries memoreert dat de bewoners zich een jaar geleden al hebben gemeld en nu 

weer. Ze zijn heel actief geweest om dit probleem onder de aandacht te brengen.  Dat heeft 

ervoor gezorgd dat de provincie als stok achter de deur is gaan optreden door deadlines te 

stellen en met stevige maatregelen te komen.  

De PvdA hoopt zowel voor de bewoners van Bunschoten als voor de fa Van de Groep dat de 

installaties zullen werken en het probleem van de stankoverlast daarmee is opgelost.   

Tot slot hecht spreker eraan op te merken te betreuren, dat de provincie Utrecht in deze niet 

veel meer is dan een stok achter de deur.  

 

Mevrouw Bloemberg deelt mede dat de PvdD met belangstelling het resultaat van het 

emissieonderzoek door de provincie afwacht.  

Geïnformeerd wordt of dit onderzoek na 1 november a.s. ook gaat plaatsvinden indien voor 

die datum een zienswijze wordt ingediend of een voorziening bij de Rechtbank wordt 

aangevraagd.  

Tot slot informeert spreekster of, naar aanleiding hiervan, sprake is van een aanpassing van de 

vergunningverlening.  

 

De heer IJssennagger merkt op dat in feite alles al is gezegd en de PVV alles heeft gehoord. 

De PVV spreekt de wens uit dat de provincie vanaf 1 november a.s. het vertrouwen van de 

bewoners echt tracht terug te winnen. Dat heeft de provincie de afgelopen drie jaar laten 

liggen. Voorts spreekt de PVV de wens uit dat de provincie niet in een vergelijkbare 

procedure als met het asbestdebacle wordt gezogen. 

 

De heer Van Wikselaar hecht eraan een onderscheid te maken tussen geur en veiligheid. 

Met betrekking tot de geur meent spreker dat, voor zover het in provinciale handen is, de 

juiste stappen worden gezet.  

De SGP staat op het standpunt dat de veiligheid de hoogste prioriteit moet hebben. Al in 

oktober 2011 is geconstateerd, dat de fa Van de Groep niet aan de voorwaarden voldoet. 

Verzocht wordt in het verslag uitvoerig terug te komen op de procedures en de voorwaarden.  

De heer De Heer merkt op tijdens het werkbezoek te hebben begrepen dat de zwakke plek in 

de WKK inmiddels is opgelost.  

De heer Van Wikselaar geeft aan dit graag via de formele lijn bevestigd te willen zien.  

 

De heer Meijer vraagt zich af wat er in twee weken tijd is veranderd. De commissie was op 

dat moment bijeen, er waren drie insprekers, er was verontrusting, de commissie begreep dat 

daar iets aan de hand was en er iets moest worden gedaan voor de bewoners. Op grond 

hiervan heeft de commissie hedenmiddag een werkbezoek gebracht aan Bunschoten-

Spakenburg. De commissie heeft door middel van een presentatie een toelichting gekregen 

van de fa Van de Groep. Op zich geen verrassend verhaal, waarbij spreker het beeld van 
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‘klachten, iets nieuws proberen, klachten, weer iets nieuws proberen’ bevestigd heeft 

gekregen. Hij heeft van de bewoners duidelijk gehoord, dat voor hen de grens is bereikt. Hun 

leven wordt ontwricht door de stank. Zij willen geen woorden (communicatie), maar daden 

(actie).   

De heer IJssennagger wijst erop dat alle fracties hebben aangegeven dat er moet worden 

ingegrepen. Het is echter ook duidelijk dat de provincie aan juridische procedures zal moeten 

voldoen om die actie ook met succes te kunnen voeren. Spreker heeft het gevoel dat de SP 

daaraan enigszins voorbij gaat.   

De heer Van Wikselaar informeert welke actie de SP voorstaat, anders dan de procedures die 

thans worden doorlopen.  

De heer Meijer zet uiteen, dat de bewoners actie willen. Dat betekent dat de provincie iets 

concreets moet bieden. Indien de fa Van de Groep het probleem niet oplost, waarmee gelet op 

de voorgeschiedenis terdege rekening moet worden gehouden, en de provincie met het eigen 

emissieonderzoek zo snel mogelijk na 1 november a.s. vaststelt dat de geurnorm wordt 

overschreden, dan staat de SP op het standpunt dat de provincie een hard beleid moet voeren, 

i.c. sluiting. Vervolgens dient de provincie met de fa Van de Groep een traject in te gaan, 

waarbij het bedrijf aangeeft wanneer zij het probleem opgelost denkt te hebben. Als het 

bedrijf dusdanige maatregelen heeft getroffen dat men daarvan overtuigd is, dient een moment 

te worden ingepland dat de fa Van de Groep mag proefdraaien om aan te tonen dat het 

probleem is opgelost. Blijkt dit niet het geval, dan dient weer van voren af aan te worden 

begonnen. De provincie communiceert het moment van proefdraaien van te voren richting de 

bewoners.  

Voorts pleit de SP voor een contraexpertise of onderzoek dat uitwijst hoe groot de kans op 

schadeclaims van de fa Van de Groep is, gelet op de voorgeschiedenis en de heldere 

voorwaarden waaraan de fa Van de Groep moet voldoen.  

Spreker memoreert in het woordvoerderoverleg eveneens te hebben aangegeven dat de SP op 

het standpunt staat dat de provincie, ongeacht het verloop van het handhavingtraject, niet op 

de handen kan gaan zitten en nu al actie moet ondernemen. Spreker heeft op dat moment een 

moreel appèl op GS gedaan om met de fa Van de Groep in overleg te treden en voor te leggen 

of het een juridisch gevecht moet worden, ten koste van de bewoners voor wie de situatie 

ondragelijk is, of dat de fa Van de Groep mogelijkheden ziet om dit op een andere manier op 

te lossen. Daarbij denkt spreker aan  het plan dat hij zojuist heeft verwoord  om de installatie 

stil te leggen, die pauze te gebruiken om definitieve verbeteringen aan te brengen, daarmee 

proef te draaien en tegelijkertijd de uitplaatsing te bespreken, met de wetenschap dat dit pas in 

2018 soulaas zal kunnen bieden.  

 

De heer El Yassini merkt op dat sprake is van een vervelende zaak; voor iedereen. De VVD 

wil de situatie opgelost zien, met name voor de bewoners, als het gaat om de stankoverlast en 

het wegnemen van de zorgen over de veiligheid. De VVD acht hierbij van belang dat GS 

buiten de nieuwsbrief nog eenmaal goed communiceren met de bewoners waar de provincie 

nu mee bezig is en wat het traject zal zijn voor de komende maanden. In het gesprek met de 

bewoners is namelijk gebleken dat zij het gevoel hebben in de steek te worden gelaten. 

De heer Meijer verzoekt de VVD te reageren op zijn voorstel. 

De heer El Yassini zet uiteen dat de VVD op het standpunt staat dat een moreel appèl richting 

fa Van de Groep altijd moet kunnen, maar dat kan geen belofte richting de bewoners zijn dat 

het probleem direct wordt opgelost. Ten aanzien van het voorstel tot sluiting over te gaan, 

merkt spreker op dat er zoveel juridische haken en ogen aan zitten,  dat de VVD verwacht dat 

de provincie in dat proces zal worden teruggefloten. 

De heer Meijer memoreert twee voorstellen te hebben gedaan. 
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Desgevraagd door heer Van Wikselaar, licht spreker toe ervoor te pleiten dat de provincie, 

bestuurlijk anticipeert op de situatie die mogelijk na 1 november a.s. ontstaat door 

vooruitlopende daarop overleg te voeren met de fa Van de Groep over de mogelijkheden om 

het probleem op te lossen.  

De heer Fastl is van mening dat de SP en de VVD niet zo van mening verschillen. 

GroenLinks staat op het standpunt dat het zo dicht mogelijk bij het door de SP voorgestelde 

moreel appèl moet liggen, binnen de juridische mogelijkheden die er zijn, zoals de VVD 

aangeeft.   

De heer El Yassini onderschrijft het betoog van GroenLinks. De VVD is niet tegen een 

moreel appèl. De VVD is voorstander van een zorgvuldig proces, via het doorlopen van de 

juiste stappen, waarbij PS niet op de stoel van GS moeten gaan zitten, maar GS moeten 

controleren. Een zorgvuldig proces houdt in de visie van de VVD in dat, indien de geurnorm 

na 1 november a.s. wordt overschreden, de handhavingsinstrumenten worden ingezet.   

De heer Meijer merkt op dat hij feitelijk twee dezelfde voorstellen doet; in het ene geval 

trachten tot een oplossing te komen via de weg van overleg en in het andere geval 

gedwongen, echter niet nadat juridisch advies is ingewonnen over enerzijds de kans van 

slagen en anderzijds de kans op schadeclaims.  

De heer El Yassini vervolgt zijn betoog in tweede termijn. Met betrekking tot de 

communicatie richting de bewoners pleit de VVD ervoor het niet alleen te houden bij de 

nieuwsbrief, maar de bewoners nogmaals te informeren over de ontwikkelingen die nu gaande 

zijn. 

 

Gedeputeerde De Vries hecht eraan nogmaals te benadrukken dat er gewoon sprake is van een 

handhavingstraject, dat niet anders wordt doorlopen dan met andere bedrijven. Hij pleit 

ervoor een en ander binnen de daarbij behorende proporties te houden. Erkend wordt dat  de 

stankoverlast door de bewoners als ondragelijk word ervaren. Op grond daarvan wil de 

provincie ook optreden. De provincie doet haar werk als vergunningverlener en handhaver. 

Dat is de wijze waarop wordt geopereerd; niet meer en niet minder.  

De heer Beks merkt op dat het laatste precies het punt is. Er wordt een appèl richting GS 

gedaan dat het wellicht verstandig is om meer te doen in communicatieve zin, door om de 

tafel te gaan zitten met de fa Van de Groep en met bewoners.  

Gedeputeerde De Vries verzoekt hem in de gelegenheid te stellen tot zijn beantwoording te 

komen. De inzet van de provincie is, dat de stankproblematiek moet worden opgelost. 

Daarvoor is een traject afgesproken, dat wordt doorlopen. Door Witteveen + Bos is een 

onderzoek gedaan en met de conclusies kan de provincie een handhavingtraject inzetten, 

hetgeen op dit moment gebeurt. Op basis van het handhavingstraject, wordt met de fa Van de 

Groep gesproken. Binnen dat traject treft fa Van de Groep maatregelen om aan de 

voorwaarden te voldoen en daarmee het probleem op te lossen.   

Spreker informeert of de SP het morele appèl ook richting de fa Van de Groep heeft gedaan. 

De heer Meijer antwoordt dat dit is gebeurd. De heer Van de Groep heeft duidelijk gemaakt 

dat een pauzetraject wat hem betreft niet aan de orde is; bovendien heeft hij aangegeven dat fa 

Van de Groep een advocaat binnen handbereik heeft. Spreker is echter van mening dat die 

setting toch een andere is dan wanneer GS met de fa Van de Groep om de tafel gaan zitten om 

met elkaar te verkennen hoe de problematiek kan worden opgelost, indien na 1 november a.s. 

blijkt dat niet aan de geurnorm wordt voldaan. Voor de SP staat voorop dat voorkomen moet 

worden dat het een traject wordt dat over de ruggen van de bewoners wordt uitgevochten. 

Gedeputeerde De Vries geeft aan dat een zorgvuldig traject vooropstaat. Dat is het 

handhavingstraject. Daar past een morele oproep om de productie stil te leggen niet in. Dit is 

overigens juridisch ook niet afdwingbaar. Op dit moment loopt er al een last onder 

dwangsom. Het is niet mogelijk een tweede sanctie op te leggen voor een overtreding die al 
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juridisch is aangekaart. Spreker zou dit ook onverstandig achten. Daarmee zouden twee 

sporen worden bewandeld, waarbij aan het einde niet meer duidelijk is welk spoor tot wat zou 

moeten leiden. Op grond van het vorenstaande houdt spreker vast aan het spoor dat met de 

Staten is afgesproken. Dat is het spoor dat een overheid dient te volgen binnen de rechtsstaat 

waarin zij functioneert.  

Naar aanleiding van een desbetreffende opmerking van de heer Meijer, antwoordt spreker van 

mening te zijn dat hij duidelijk heeft aangegeven waarom hij het voorstel van de SP een 

onverstandige lijn acht. Die lijn zal in de visie van spreker ook niet leiden tot wat de provincie 

wil, nl. handhaving van de geurnorm.  

De provincie ondersteunt wat het bedrijf zelf doet om het productieproces te verbeteren en 

binnen de geurnorm te komen. Er zal echter niet worden afgeweken van het juridisch traject 

dat thans wordt doorlopen, omdat de provincie zich daarmee kwetsbaar maakt ook in een 

eventuele vervolgprocedure. Dat moet de provincie als overheid niet willen. Hij staat op het 

standpunt dat de provincie helder en zuiver moet handelen en daaromheen geen dingen moet 

doen die dat doorkruisen.   

De heer Meijer informeert naar het maximaal aantal maanden waarin dit hele traject tot een 

oplossing moet kunnen komen.  

Gedeputeerde De Vries antwoordt dat 1 november a.s. de deadline is; die datum is ook in de 

last onder dwangsom opgenomen. Vervolgens kijkt de provincie met het emissieonderzoek 

dat zal worden gedaan of al dan niet wordt voldaan aan de geurnorm. Op basis daarvan 

vervolgt de provincie het handhavingtraject. Indien de fa Van de Groep niet aan de norm 

voldoet, dan heeft de provincie de last onder dwangsom bij de hand om op te kunnen treden.  

Nederland is een rechtsstaat waarbinnen mensen naar de rechter kunnen stappen als ze het 

niet eens zijn met een beslissing van de overheid. In het kader van de last onder dwangsom 

kunnen derhalve zienswijzen worden ingediend of kan een voorziening worden aangevraagd. 

De rechter beoordeelt of een maatregel in verhouding staat tot de overtreding. De provincie is 

daarvan afhankelijk en op grond daarvan kan derhalve thans ook niet worden aangegeven hoe 

lang het gaat duren. Het is een proces dat wordt doorlopen. Met de Staten is afgesproken dat 

dit proces zorgvuldig zal worden doorlopen met als einddoel dat de fa Van de Groep voldoet 

aan de geurnorm. Daarmee wordt ook tegemoet gekomen aan de klacht van de bewoners.  

Ten aanzien van de communicatie, beluistert spreker een noodzaak nog wat actiever richting 

de bewoners op te treden. Desgewenst kan een bewonersbijeenkomst worden georganiseerd 

waarin nogmaals door de provincie wordt aangegeven welk traject wordt doorlopen en 

waarom. Spreker hecht er wel aan de fa Van de Groep uit te nodigen daarbij aanwezig te zijn, 

zodat beide kanten van het verhaal aan de orde komen.  

Spreker is van mening dat vier lasten onder dwangsom niet kan worden gekwalificeerd als het 

op de handen zitten door de provincie.  

Desgevraagd door mevrouw Hoek, antwoordt spreker dat de nieuwsbrief al naar de griffie van 

de gemeenteraad van Bunschoten-Spakenburg wordt gestuurd. Daarnaast is afgesproken dat 

vragen van raadsleden over dit proces en antwoorden daarop worden gebundeld via de griffie 

van Bunschoten, zodat alle raadsleden op hetzelfde moment over dezelfde informatie 

beschikken.   

Spreker staat op het standpunt dat er geen vergelijking kan worden gemaakt met het 

asbestdossier, omdat de provincie geen eigenaar is van de fa Van de Groep. In dit geval is 

sprake van een normaal juridisch traject, dat de provincie vaker doorloopt.  

De heer IJssennagger licht toe met zijn opmerking geen inhoudelijke vergelijking te hebben 

willen maken met het asbestdossier. Zijn pleidooi is dat voorkomen moet worden dat, zoals in 

het geval van het asbestdossier, terecht wordt gekomen in een juridische procedure waarbij 

verschillende deskundigen onderzoeken tegenover elkaar staan.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  



 16 

Indien er sprake is van verschillende onderzoeksbureaus pleit de PVV ervoor deze met elkaar 

om de tafel te krijgen, zodat ze elkaar kunnen overtuigen van wie er gelijk heeft.  

Gedeputeerde De Vries geeft aan de opmerking na deze toelichting beter te kunnen plaatsen. 

Als verwachtingsmanagement geeft hij wel mee dat een rechter onafhankelijk van politiek en 

bestuur besluit. Een rechter kan zelfstandig oordelen in hoeverre een overheid al dan niet 

rechtmatig bv. een last onder dwangsom heeft opgelegd.  

De heer De Heer memoreert zijn vraag of alle stukken, w.o. die van de VRU, bij de provincie 

zijn en of burgers alle stukken op grond van de WOB kunnen opvragen. Spreker had voorts de 

hoop in de tweede termijn wat te horen over de ruimtelijke ordening en de langere termijn. De 

ChristenUnie heeft daar echter geen vragen over gesteld. Spreker vindt het wel veelzeggend, 

dat de gedeputeerde het lange termijn verhaal in de tweede termijn heeft laten liggen.  

Gedeputeerde De Vries antwoordt dat alle stukken op grond van de WOB kunnen worden 

opgevraagd. Ze zijn ook openbaar. Hierbij zij opgemerkt dat de provincie tijd nodig heeft om 

antwoorden te kunnen formuleren op gestelde vragen. Indien de desbetreffende persoon enig 

geduld kan opbrengen, krijgt hij alle informatie waarom is gevraagd.  

 

De heer Beks begrijpt dat de fa Van de Groep per 1 november a.s. aan de norm moet voldoen. 

Als dat niet het geval is, gaat de last onder dwangsom in. GS hebben dan echter eerst nog een 

traject nodig van eigen onderzoek om daadwerkelijk vast te stellen of niet aan de norm wordt 

voldaan. Indien dat het geval is, kan het instrument daadwerkelijk worden ingezet.  

Gedeputeerde De Vries bevestigt het vorenstaande.  

De heer Beks informeert welke termijn is gemoeid met het emissieonderzoek door de 

provincie.  

Gedeputeerde De Vries merkt op dat zo snel mogelijk het enige antwoord is dat hij kan geven.  

Spreker is van mening dat de provincie eerst het handhavingtraject moet afronden alvorens 

over de langere termijn te spreken. Op dit moment is van belang dat de fa Van de Groep op de 

huidige locatie voldoet aan de in de vergunning opgenomen normen. Als dat is gelukt, zijn GS 

altijd bereid mee te denken en te praten over de langere termijn. 

De heer De Heer deelt mede dat dit de ChristenUnie verheugt.  

Gedeputeerde De Vries merkt op dat hieruit niet de conclusie mag worden getrokken dat 

daarmee ook al een aanvraag in het kader van het Fonds Uitplaatsing Hinderlijke bedrijven 

binnen is, hetgeen de heer De Heer duidelijk is.   

Desgevraagd door mevrouw Bloemberg, antwoordt spreker dat de voorwaarden in de 

vergunning de afgelopen jaren niet zijn aangepast.  

Spreker herhaalt zijn toezegging in het verslag nader te zullen terugkomen op de procedures 

en de voorwaarden. 

De voorzitter rondt de bespreking over dit onderwerp af.  

 

6. Sluiting 

Niets meer aan de orde zijnde, sluit de voorzitter de vergadering, onder dankzegging van 

ieders komst en inbreng.  


